
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty,

Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu  16 maja  2023 roku 

o godzinie 1400 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 11 radnych
nieobecnych               - 3 radnych /J. Wypych, R. Bejgier, P.Sęk/

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Integracji  Europejskiej  Michał
Klafczyński.

Przewodniczący Komisji  Michał Klafczyński –  o godzinie 1450 otworzył wspólne posiedzenie
Komisji  i  po  powitaniu  Radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1.Sprawy regulaminowe.
2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji.
3.Analiza zaległości podatkowych za 2022 r.
4.Funkcjonowanie Wiejskich Domów Kultury i Świetlic Wiejskich w zakresie działalności 
kulturalno-oświatowej, w tym pozyskiwanie funduszy zewnętrznych, rola animatorów                      
i organizatorów kultury oraz ich rola w inspirowaniu tej działalności oraz pomoc merytoryczna        
i wsparcie ze strony MGOK.
5.Omawianie zadań i przyjęcie programu wspierania uzdolnionej młodzieży uczącej się                    
w placówkach oświatowych miasta i gminy Kowalewo Pomorskie.
6.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
7.Zapytania, sprawy różne.
8.Zakończenie. 
                                                           
Przewodniczący Komisji  Michał Klafczyński– odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy
ktoś ma uwagi.
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  –  poprosił o przyjęcie protokołu ze wspólnego
posiedzenia Komisji, która odbyła się 18 kwietnia 2023 roku. 
Radni przyjęli protokół jednogłośnie.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka-Sałatowska –  poinformowała,  że  z  uwagi  na  obecność
Radcy  Prawnego  Urzędu  Miejskiego  na  posiedzeniu  Komisji  poprosiła  o  przedstawienie  uwag
dotyczących projektu uchwały w sprawie  przyjęcia regulaminu  nadawania tytułu „Honorowego
Obywatela Gminy Kowalewo Pomorskie”.
Radca Prawny Urzędu Miejskiego Dariusz Chyła – poinformował, że Radny Jerzy Koralewski
wniósł uwagi do projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu  nadawania tytułu „Honorowego
Obywatela  Gminy  Kowalewo  Pomorskie”.  Zapytał  czy  Radni  akceptują  przedstawione  przez
Radnego uwagi, czy mają jednak wątpliwości. Ze  swojej  strony  dodał,  że  w  Statucie  jest  zapis 
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mówiący o nadawaniu tytułu  Honorowego Obywatela Gminy Kowalewo Pomorskie. Następnie
dodał, że wyjaśnił z Radnym kwestię dotycząca składania wniosku- kto może taki wniosek złożyć
do  Kapituły.  Wyjaśnił,  że  zmiana  nazwy  tytułu  Honorowego  Obywatela,  oraz  podmiotów
składających wniosek, wiążę się ze zmianą zapisów w Statucie Gminy. Zmiany w Statucie wiążą
się z odbyciem konsultacji społecznych, co wydłuża cały proces. Do tej pory nadawany był tytuł
Honorowego Obywatela Gminy, 
W wyniku dyskusji ustalono, że w projekcie uchwały  w sprawie przyjęcia regulaminu  nadawania
tytułu „Honorowego Obywatela  Gminy Kowalewo Pomorskie”  zostaną zmienione  zapisy,  które
będą brzmiały:

• w  §.4.1.Kapituła  jest  grupą  osób  kolegialnie opiniującą  wniosek  o  nadanie tytułu
„Honorowego Obywatela Gminy Kowalewo Pomorskie”.

• 2.  Tytuł  „Honorowego  Obywatela  Gminy  Kowalewo  Pomorskie”  nadaje  Rada  Miejska
w  Kowalewie  Pomorskiem  w  drodze  uchwał  podejmowanych  po  uzyskaniu  opinii
Honorowej Kapituły Miasta Kowalewa Pomorskiego.

• w §.7.10. Zaakceptowany przez Kapitułę wniosek kierowany jest do stałych Komisji Rady
Miejskiej  celem  jego  zaopiniowania.  Pozytywne  zaopiniowanie  wniosku  przez  wszystkie  stałe
Komisje  Rady  Miejskiej  upoważnia  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  do  umieszczenia
stosownego projektu uchwały Rady Miejskiej w porządku obrad najbliższej Sesji. Burmistrz Miasta
Kowalewo Pomorskie przygotowuje projekt uchwały Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim w
sprawie nadania  tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Kowalewo Pomorskie” wnioskowanemu
kandydatowi i przekazuje projekt uchwały Radzie Miejskiej w Kowalewie Pomorskim.

Ad.3.Analiza zaległości podatkowych za 2022 r.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  przedstawiła  materiał  dotyczący  analizy  zaległości
podatkowych za 2022 r. Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Michał Klafczyński  –  zapytał czy osoby prawne też mają ulgi.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że tak. 

Radna Halina Dąbrowska - zapytała czy jako Radna może zapoznać się z listą dłużników.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że uzgodni to z Radcą Prawnym.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad.4. Funkcjonowanie Wiejskich Domów Kultury i Świetlic Wiejskich w zakresie działalności
kulturalno-oświatowej,  w  tym  pozyskiwanie  funduszy  zewnętrznych,  rola  animatorów
i  organizatorów  kultury  oraz  ich  rola  w  inspirowaniu  tej  działalności  oraz  pomoc
merytoryczna  i wsparcie ze strony MGOK.

Dyrektor  MGOK  Barbara  Niewidział  –  przedstawiła  materiał  dotyczący  Funkcjonowania
Wiejskich  Domów Kultury  i  Świetlic  Wiejskich  w zakresie  działalności  kulturalno-oświatowej,
w tym pozyskiwanie funduszy zewnętrznych, rola animatorów i organizatorów kultury oraz ich rola
w inspirowaniu tej działalności oraz pomoc merytoryczna  i wsparcie ze strony MGOK. Materiał
stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  -  zawnioskował  o  wprowadzenie  sprzedaży
biletów on – line.

Dyrektor  MGOK  Barbara  Niewidział  –  poinformowała,  że  jest  taka  możliwość.  Dodała,  że
MGOK nie posiada terminala płatniczego, jednak należy się zastanowić nad jego wprowadzeniem.

Zastępca  Burmistrza  Ilona Rybicka-Sałatowska –  poinformowała,  że  w Gminie  funkcjonuje
14  świetlic  wiejskich,  w  ubiegłym  roku  materiał  ten  również  był  przedstawiany,  oraz  pokaz
multimedialny ze zdjęciami. 

Radny Wojciech Małkiewicz - zawnioskował, by iść w kierunku wydarzeń otwartych – odnośnie
imprez kulturalnych oferowanych przez MGOK, na które będzie prowadzona dystrybucja biletów.

Dyrektor MGOK Barbara Niewidział  –  poinformowała,  że  jest  taki  zamysł.  W najbliższym
czasie odbędzie się występ Kabaretu Czesław. Planuje się  również zorganizować wydarzenie pod
kątem młodzieży.

O  godz.  1551 posiedzenie  Komisji  opuścił  Pan  Artur  Eliasz  Prezes  Stowarzyszenia  „Działamy
Razem”.

Radny  Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  zorganizuje  objazd  wiejskich  domów  kultury
oraz  świetlic  wiejskich  na  terenie  Gminy.  Uważa,  że  utrzymanie  świetlic  jest  bardzo  drogie,
powinny one „Tętnić życiem”. Następnie poinformował, że MGOK ma zbyt mało pracowników. 

Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że od czterech lat bierze udział w zebraniach
wiejskich i ani razu nie słyszał by mieszkańcy narzekali na MGOK, nie zgłaszano również również
potrzeby zmiany w funkcjonowaniu wiejskich domów kultury i świetlic. Od czterech lat uczęszcza
na  wszelkiego  rodzaju  występy  i  konkursy  organizowane  przez  MGOK  i  obserwuje  kto
na nie uczęszcza, są to najczęściej dzieci i nauczyciele, rodzice i dziadkowie. Rozmawia również
z mieszkańcami o ich oczekiwaniach, jeżeli ktoś chce jechać na dobry film jedzie do kina lub teatru
na  spektakl.  Osobami,  które  uczestniczą  w  występach  w  MGOK  są   zawsze  te  same  osoby.
W naszych uroczystościach  biorą również udział  osoby spoza terenu naszej  Gminy,  dotyczy to
występu Eleni. Nigdy nie da się wszystkich uszczęśliwić. Oczekiwania mieszkańców na terenach
wiejskich spełniają sołtysi. Należy poprosić sołtysów, by zapytali mieszkańców jakiego wymiaru
i jakiej formy oczekują od Gminy, odnośnie organizowania imprez. 

Radny Marcin Dunajski – poinformował, że utrzymanie świetlic z roku na rok jest coraz droższe.
Dodał, że większości sołectw nie stać na to by wynająć animatora dla dzieci, ponieważ wiąże się to
z ogromnymi kosztami. Dawniej podczas imprez organizowanych w sołectwach jeździł animator
z  MGOK.  Dodał,  że  Rada  Sołecka  z  Sierakowa  oraz  Sołtys  organizują  wiele  imprez  dla
społeczeństwa, nie tylko z sołectwa, uczestniczą w  nich również mieszkańcy innych sołectw. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – zapytał czy pieniądze, które są przeznaczone
na  remonty z funduszu sołeckiego są ujęte w materiale.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  odpowiedziała,  że  nie,  został  przygotowany  materiał
zawierający dane, o które wnioskowała Radna Halina Dąbrowska. 
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Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału. 

Ad.5.Omawianie zadań i przyjęcie programu wspierania uzdolnionej młodzieży uczącej się
w placówkach oświatowych miasta i gminy Kowalewo Pomorskie.

Kierownik  EOiW  Monika  Kozińska  –  przedstawiła  materiał  dotyczący  zadań  i  przyjęcia
programu  wspierania  uzdolnionej  młodzieży  uczącej  się  w  placówkach  oświatowych  miasta
i gminy Kowalewo Pomorskie. Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Radny  Jerzy  Koralewski  – odniósł  się  do  przedstawionego  materiału,  stwierdził,  że  jest
przygotowany  w  innej  formie.  Materiał  daje  obraz  wiedzy  dotyczący  jakie  działania  są
podejmowane. Zapytał  czy nauczyciele  uczestniczyli   w szkoleniach oraz czy szkoły nawiązują
kontakt z innymi szkołami, celem wymiany doświadczeń. 

Kierownik  EOiW Monika  Kozińska –  poinformowała,  że  pytanie  to  powinno zostać  zadane
Dyrektorom szkół.  Dodała,  że uzyska taka informacje  i  zostanie  ona przedstawiona Radnemu.
Wyjaśniła, że Gmina zabezpiecza tylko środki na szkolenia.

O godz. 1632 posiedzenie Komisji opuścił Radny Grzegorz Regulski. 

Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do objazdu placówek oświatowych na terenie
Gminy, który odbył się 26 kwietnia, podczas którego Radny miał możliwość zadania tych pytań.
Następnie odniósł się do egzaminów ośmioklasistów, i poinformował, że nie ma różnicy między
zdolną młodzieżową w szkołach na terenie Gminy.  

Przewodniczący Komisji  Michał Klafczyński  –  poinformował,  że Komisja Oświaty,  Kultury,
Sportu i Zdrowia z udziałem  Dyrektorów Szkół nie jest odpowiednia.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału. 

Ad. 6.Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM w sprawie przyjęcia regulaminu  nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy
Kowalewo Pomorskie”

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - Sałatowska – poinformowała, że projekt uchwały został
omówiony na początku posiedzenia Komisji.

Radny  Wojciech  Małkiewicz –  poinformował,  że  w  projekcie  uchwały  należy  dodać  treść
poprawek, o których mówiono już wcześniej. 

Wszyscy Radni jednogłośnie zaakceptowali poprawki przedstawione do projektu uchwały.

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – poinformowała, że projekt uchwały z naniesionymi
poprawkami zostanie przesłany Radnym wraz z zaproszeniem na Sesję RM. 

Nikt z Radnych nie miał więcej uwag do projektu uchwały.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka -  Sałatowska – poinformowała,  że kolejne dwa projekty
omówi Skarbnik Gminy Magdalena Górna:



- 6 -

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie
na lata 2023-2045

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.

Nikt z Radnych nie miał uwag do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania
i  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny
przypadających Gminie Kowalewo pomorskie i jej jednostkom organizacyjnym i określenia
warunków dopuszczalności  pomocy publicznej  w przypadkach,  w których ulga stanowić
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych. 

Kierownik ref. FN Aneta Watras – omówiła projekt uchwały.

Nikt z Radnych nie miał uwag do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu uwzględnionej przy
obliczaniu  kwoty  od  zwrotu  rodzicom  kosztów  przewozu  dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych  z  terenu  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  do  szkół  i  placówek
oświatowych.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - Sałatowska – poinformowała, że projekt ten był omawiany
na  poprzednim  posiedzeniu  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  więc  nie  będzie  omawiany
ponownie. 

• PURM w sprawie  określenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie
Gminy Kowalewo Pomorskie dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – omówiła projekt uchwały. 

Radny Jerzy Koralewski – zapytał z czyjej inicjatywy powstał projekt uchwały. 

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że przystanki na Głównym Dworcu
oraz  przy  drodze  gminnej  Wielkie  Rychnowo  –  Nowy  Dwór  już  istnieją,  tylko  wymagają
formalnego uregulowania. Przystanek przy drodze gminnej w Sierakowie był na wniosek rodzica,
którego dzieci  dojeżdżają  do szkoły.  Przystanek na ulicy  Odrodzenia  jest  na wniosek Radnego
Ryszarda Lipińskiego. 

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy były inne propozycje powstania przystanków na terenie
Gminy.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że nie.

Radny  Wojciech  Małkiewicz  -  zapytał  czy  zarządca  drogi  wyznaczył  już  dokładne  miejsca
powstania przystanków autobusowych.

Kierownik ref.  GKiM Małgorzata  Wegner –  odpowiedziała,  że  w pierwszej  kolejności  musi
zostać  podjęta  uchwała,  następnie  zarządca  drogi  szczegółowo  określi  miejsce  powstania
przystanków. 
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Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  -  Sałatowska  –  poinformowała,  że  Radnym  zostaną
przesłane wraz z zaproszeniem na Sesję RM propozycje projektów uchwał w sprawie:

• rozpatrzenia skargi z dnia 30 marca 2023 roku na działalność Burmistrza Miasta Kowalewo
Pomorskie,

• rozpatrzenia wniosku z dnia 6 kwietnia 2023 roku,
• rozpatrzenia wniosku z dnia 19 kwietnia 2023 roku.

Tematy informacyjne.

Kierownik  MGOPS  Zyta  Szymańska –  poinformowała,  że  Radnym  został  przedstawiony
materiał dotyczący Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022 celem zapoznania.

Nikt z Radnych nie miał pytań do materiału.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - poinformowała, że 20 kwietnia została podpisana Ustawa
o  zmianie  Ustaw  w  celu  likwidowania  zbędnych  barier  administracyjnych  i  prawnych,  która
znowelizowała 16 aktów prawnych m.in.  Ustawę o finansach publicznych.  Wyjaśniła,  że został
uchylony  przepis,  na  podstawie,  którego  dotychczas  sporządzana  była  informacja  z  przebiegu
wykonania  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego  za  pierwsze  półrocze.  Jeżeli  któryś
z  Radnych  zawnioskuje  o  przygotowanie  takiej  informacji,  materiał  zostanie  przygotowany
i przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że ma świadomość, że od dłuższego czasu
jest problem z wodą. Trwają intensywne prace nad usunięciem usterki,  zostały zlecone badania
wody. Informacja z wynikami wody została zamieszczona na stronie internetowej Urzędu. Jedną z
hipotez  zaprzyjaźnionych  wodociągów  z  Brodnicy  jest  to,  że  na  stacji  uzdatniania  wody  w
Piątkowie zamontowane są nowe filtry, których skład złoża jest inny, co powoduje wypłukiwanie
żelaza.  Zostanie to jak najszybciej ustalone i problem zostanie rozwiązany. Każda ewentualność
jest brana pod uwagę, zauważono zwiększony pobór wody na ujęciu. Zaczęły się opryski na polach,
i mogą być odkręcane hydranty, co powoduje ruszenie złogów na sieci.  Zapewnił, że na ujęciu
wody są odcinki rur,  w których widoczna jest woda, która jest czysta. Wyjaśnił, że problem jest na
sieci.

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska  – poinformowała, że od 18 kwietnia został włączony system
pierwszego stopnia filtracji.  Od tego momentu produkcją wody zajmuje się wykonawca. Dodała, że
jest  po  kilku  rozmowach  z  technologami  wody,  w  kontekście  merytorycznym  i  chemicznym.
Wszyscy  jednoznacznie  mówią,  że  prowadzona  jest  filtracja  znacznie  inna  niż  na  starych
zbiornikach,  dlatego  zmienił  się  skład  chemiczny  wody.  W  związku  z  tym,  że  system
napowietrzania i filtracji jest inny, osady znajdujące się w rurach inaczej na to reagują. Dodała, że
bazuje na podstawie wyników przedstawionych przez wykonawcę z dnia 8 maja, podwyższony jest
poziom  manganu.  Bakteriologia  jest  w  porządku,  woda  jest  chlorowana  na  poziomie
dopuszczalnego chloru. Jedyną opcją jaką obecnie praktykują jest płukanie sieci. 

Radny  Stanisław  Kaznowski –  poinformował,  że  od  pewnego  czasu  są  cykliczne  awarie,
zasugerował by zastanowić się nad budową równoległą sieci.
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Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że w momencie, gdy zostanie zakończony
remont ujęć wody, Gmina zwróci się o środki na wymianę sieci wodociągowej w mieście, która jest
najsłabsza i najstarsza. 

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał czy woda pobierana do analizy była brana tylko z ujęcia,
czy też w innych miejscach. 

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – poinformowała, że w dniu dzisiejszym zostało pobranych pięć
próbek  (jedna  z  ujęcia  wody,  pozostałe  cztery  z  terenu  obsługiwanego  przez  hydrofornie
w Piątkowie), o tym fakcie nie został poinformowany wykonawca.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska - poinformowała, że zostało zaplanowane spotkanie
z  wykonawcą,  który  wykonał  modernizacje  sieci  uzdatniania  wody  w Piątkowie,  by  poszukać
przyczyny brudnej wody. Na to spotkanie będą już znane wyniki badań. 

Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska  –  poinformowała,  że  ciśnienie  wody  utrzymywane  jest  na
jednakowym poziomie.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy przyszły pieniądze na budowę świetlicy w Wielkiej Łące,
następnie  zapytał  kiedy zostanie  rozpoczęta  inwestycja  dotycząca  Skate  Parku i  Wielkiej  Łąki.
Kolejno poprosił Burmistrza o przekazywanie pełniejszych informacji ze spotkań, w których nie
uczestniczą  Radni.  Następnie  odniósł  się  do  złożonej  interpelacji  odnośnie  Posterunku  Policji
i  poinformował,  że  otrzymał  niepełną  informację.  Podczas  spotkania  dotyczącego  powstania
nowego  Posterunku Policji Starosta poinformował, że jest podpisany protokół, w którym jest zapis,
że  jeżeli  zostaną  sprzedane  pomieszczenia  obecnego  Posterunku  Policji,  pieniądze  zostaną
przekazane  na  powstanie  nowego  budynku  Policji.  Poprosił  by  na  najbliższej  Komisji  została
przedstawiona informacja na temat wyników ekonomicznych wodociągów.

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – poinformowała, że  temat ten wynika z Planu Pracy Komisji
Budżetowej.

Radny Jerzy Koralewski – dodał,  że Burmistrz stosuje  ostracyzm wobec niektórych Radnych,
wyjaśnił, że chodzi o uroczystości obchodów 100-lecia istnienia Jednostki OSP w Chełmońcu, nie
przywitano Radnych i  Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha Małkiewicza,  który uczestniczył
w obchodach.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że to Ona przygotowywała
scenariusz  imprezy,  w  którym byli  uwzględnieni  Radni  Rady  Miejskiej.  Dodała,  że  to  Prezes
Jednostki OSP witał wszystkich gości, nie wie dlaczego ominął Radnych, na pewno nie zrobił tego
celowo. Na koniec przeprosiła w imieniu Prezesa Jednostki OSP.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy Burmistrz jest zwolennikiem Unii Europejskiej. Uważa, że
Burmistrz w swoich działaniach nie szanuje przystąpienia Polski do Unii Europejskiej.  W Dniu
1 maja obchodzono rocznicę przystąpienia Polski do UE, tego dnia nie było żadnej flagi na terenie
miasta. 
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Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do zapytania Radnego Jerzego Koralewskiego,
dotyczącego pieniędzy na Wielką Łąkę. Dodał, że zadanie zostało podzielone na dwa etapy. Na
pierwszy etap pieniądze są, na drugi etap zostały złożone dokumenty, jak tylko wpłyną pieniądze,
Radni zostaną poinformowani. 

Zastępca  Kierownika  ref.  TIiGG  Małgorzata  Dębińska –  poinformowała,  że  zgodnie
z  postępowaniem  przetargowym  w  pierwszej  kolejności  należy  dokonać  szacowania  wartości
zamówienia, żeby określić procedurę, czy jest to przetarg unijny czy krajowy. W chwili obecnej
kończone jest szacowanie wartości zamówienia. W miesiącu maju zostanie ogłoszony przetarg, po
podpisaniu umowy będzie wiadomo kiedy wykonawca rozpocznie realizację inwestycji.  Zgodnie
z  założeniami  termin  realizacji  zadania  jest  do  końca  listopada.  W  grudniu  zostanie  złożony
wniosek  o  płatność.  Drugi  etap  dotyczący  zagospodarowania  pozostałego  obszaru  zostanie
wykonany w 2024 roku. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że jednym z powodów postoju w budowie
skate parku było to, że jest niewielu przedsiębiorców w naszym kraju, którzy podejmują się budowy
Skate Parku. Kolejno odniósł się do udzielania Radnym informacji ze spotkań i poinformował, że
pewne  informacje  nie  mogą  być  przekazywane  dalej.  Podczas  spotkania  odnośnie  powstania
nowego  Posterunku  Policji  Generał  powiedział,  że  pewne  sprawy  musi  ustalić  ze  swoim
zwierzchnikiem  tj.  Ministrem  Spraw  Wewnętrznych,  jeżeli  wszystko  zostanie  ustalone,  będzie
można  sporządzić  notatkę  i  przekazać  dalej  informacje.  Następnie  odniósł  się  do  uroczystości
obchodów 100-lecia Jednostki OSP Chełmoniec i poinformował, że odchodzi od witania gości na
takich uroczystościach i witanie przekazuje osobie prowadzącej uroczystość.  Odniósł się do flagi
UE i poinformował, że wolał, żeby 1 maja wisiała flaga Polski, na wszelkich możliwych masztach.
Na zakończenie dodał, że 28 kwietnia odbyło się spotkanie w Rypinie,  na którym był Minister
Szreder,  Wojewoda  oraz  przedstawiciele  Samorządu  m.in.  Starosta  Powiatu  Golubsko  –
Dobrzyńskiego, Wicestarosta oraz Wójt Golubia. Została przedstawiona prezentacja, z informacją
o  środkach  jakie  zostały  przekazane  Samorządom  w  ostatnich  latach.  Dodał,  że  ściągnie  tą
prezentację. Została również przedstawiona prezentacja przez Starostę i Wicestarostę Golubsko –
Dobrzyńskiego, która dotyczyła jak ogromne pieniądze trafiły do naszego Powiatu. Poprosi Starostę
by taka prezentacja została przedstawiona również w naszej Gminie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski –  poinformował,  że  podczas  spotkania
dotyczącego Posterunku Policji nie słyszał deklaracji Starosty odnośnie przekazania pieniędzy za
sprzedaż  budynku. Następnie poinformował Radnych o najbliższych terminach posiedzeń Komisji
oraz obrad Sesji. 

 Ad.8. Zakończenie.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1805 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 9 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska
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